
 
 

Schriftelijke vraag1: 
 
Vraagnummer:  S- 712 (2025-016255) 
 
Datum indiening: 14 maart 2025  
 
Onderwerp: verplaatsing spooremplacement Arnhem-Oost naar Overbetuwe  
 
Naam indiener: Ard op de Weegh, Burgerbelangen OverBetuwe  
 
 
Aan de leden van het college van Burgemeester en Wethouders, 
 
Inleiding/Aanleiding: 
Burgerbelangen OverBetuwe onderzoekt samen met Leefbaar Reeth de soms wat 
schimmige gang van zaken rondom de mogelijke verplaatsing van het 
spoorwegemplacement Arnhem-Oost naar het tot voor ruim een jaar beoogde terrein voor 
Railterminal Gelderland. Hiertoe heeft BOB de hulp van Coenrady Consult ingeroepen ter 
ondersteuning en inhoudelijke onderbouwing. Een definitief rapport van deze deskundige 
over de haalbaarheid en wettelijke voorwaarden voor deze mogelijke verplaatsing volgt op 
korte termijn. Onmiddellijk nadat duidelijk werd, dat Railterminal Gelderland geen haalbare 
kaart meer was, opperde gedeputeerde Witjes van de provincie Gelderland, dat het beoogde 
terrein voor de RTG een uitstekende plaats voor het spooremplacement zou zijn. Toeval of 
niet, de dag erop volgend bezocht toenmalig minister de Jonge Arnhem om hierover te 
spreken. Onderzoek van ons leerde, dat reeds in 2023 er overleg plaatsvond tussen 
vertegenwoordigers van BZK, IenW, ProRail, NS, gemeente Arnhem, provincie Gelderland, 
Movares en de Groene Metropool Regio. De Railterminal Gelderland was toen nog volledig 
in beeld. Uit het Movares onderzoek blijkt, dat er in eerste aanzet gekeken is voor het te 
verplaatsen spoorwegemplacement naar het baanvak Tiel-Elst tussen Rijksweg Zuid en de 
Wuurde. Dat betekent in concreto, dat er wel degelijk de mogelijkheid bestond, dat het 
gehele gebied tussen de A15 en Elst-Zuid in beslag genomen zou worden door een 
Railterminal  en een verplaatst spooremplacement met alle overlast van dien. Tevens 
zouden de mogelijkheden voor Overbetuwe bij Elst Zuid erg ingeperkt worden om 
woningbouw te plegen. Gelukkig werd in januari 2024 duidelijk, dat de Railterminal niet zou 
doorgaan. Het spooremplacement was en is nog steeds volledig in beeld, zij het nu op de 
plek van het RTG. Uit diverse stukken uit 2023 blijkt, dat bovenstaande onderhandelende 
partijen het niet nodig vonden om de betrokken gemeenten al te betrekken. We zien eerst in 
een e-mail van 16 april 2024 van de Rebelgroep (ingehuurde begeleider), dat er overleg is 
geweest over Rijnpark en de verplaatsing van het spoorwegemplacement met een 
ambtenaar van de gemeente Overbetuwe. In de beantwoording van Overbetuwe op ons 
WOO verzoek wordt dit niet gemeld. Daarna volgen meerdere gesprekken met Overbetuwe. 
 
 
Onze vragen. 
 

1. Voor zover wij hebben kunnen nagaan vindt het eerste contact over de mogelijke 
verplaatsing van het spoorwegemplacement pas plaats in april 2024. Klopt dit en 

 
1 Middels schriftelijke vragen kan een raadslid het college of de burgemeester om inlichtingen vragen. Deze 
inlichtingen kunnen zowel geagendeerde als niet geagendeerde punten betreffen. De gebruikelijke termijn om de 
vragen te beantwoorden is 30 dagen. 
Schriftelijke vragen worden schriftelijk ingediend bij de voorzitter (en griffier) van de raad. Deze zorgt voor 
verzending naar de portefeuillehouder en verspreiding van het antwoord van de portefeuillehouder. 



waarom is het college niet onmiddellijk na de aankondiging van gedeputeerde Witjes 
in overleg gegaan met mogelijk betrokkenen of tenminste contact gezocht? 

2. Is het college het met ons eens, dat het getuigt van politiek onbehoorlijk gedrag van 
de in reeds in 2023 onderhandelende partijen om Overbetuwe niet als 
gesprekspartner te zien, terwijl in “worst case” het gehele gebied tussen Elst-Zuid en 
de A15 in beslag genomen zou worden door spooractiviteiten? 

3. Waarom heeft het college de raad niet ingelicht over de mogelijke verplaatsing van 
het spoorwegemplacementen de onderhandelingen daarover na 16 april 2024? 

4. Er is geen reden om aan te nemen, dat – indien het spooremplacement onder 
voorwaarden, die het voor de omwonenden en gemeente Overbetuwe aanvaardbaar 
zijn – politiek Overbetuwe niet zal willen praten over bedoelde verplaatsing. Waarom 
is de raad niet bijgepraat over de ontwikkelingen en in de gelegenheid gesteld m 
hierover in debat te gaan? 

5. Kan het college aangeven  wat de volgende stappen van het college zijn in dit proces 
en hoe zij de raad hierbij gaat betrekken? 

 
Gelieve hierop zo spoedig mogelijk een antwoord te geven, 
 
Ondertekening:  Ard op de Weegh 
 
Naam (partij)  Burgerbelangen OverBetuwe 
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